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چنــدی اســت بحــث معافیت های 
مالیاتی، بحــث روز در فضای مجازی و 
میان کارشناسان اســت. هر چند بیش 
از همه بحث معافیت مالیاتی هنرمندان 
در ســطح جامعه مورد نقد قرار گرفت 
و با وجود آنکــه در نهایت دولت از طرح 
برداشتن این معافیت مالیاتی گذشت، 
اما در میان همه هیاهوها با نگاهی به آنچه 
معافیت مالیاتی قشری از جامعه نامیده 
می شود، در بخشی که معافیت مالیاتی 
مؤسسات کنکور و ناشران فرهنگی دیده 
می شود، شمول این قانون برای ناشران 
کتاب های کمک آموزشــی و کنکوری 
خود داستان دیگری است. شاید تعجب 
کنید اما برخی مؤسســات کنکوری که 
چرخش مالی آن ها میلیاردی است، از 
پرداخت مالیات معاف هســتند و البته 
که اگر دانش آموز پشــت کنکور داشته 
باشــید می دانید که باید چقدر در دوره 
متوسطه دوم برای خرید همین کتاب ها 
که عموماً نکته و تست است، هزینه کنید! 
حتی اگر کودک کلاس اول دبستان هم 
داشته باشید حتماً در جریان هزینه برای 
خرید کتاب های کمک درسی فرزندانتان 
در طول سال قرار گرفته اید. کتاب هایی 
که از اساس قرار نبوده بار مالی اش بر شما 
تحمیل شــود؛ زیرا قرار بوده کتاب های 
درسی، نیاز شــما را برآورده سازد. حال 
منتقدان به بحــث معافیــت مالیاتی 
مؤسسات کنکوری و ناشران کتاب های 

کمک آموزشی وارد شده اند.
 مؤسسات کنکور باید مالیات 

بدهند
 کارشناس اقتصادی گفت: گردش مالی 
مؤسســات کنکور معادل بودجه وزارت 
آموزش و پرورش اســت و باید از آن ها 
مالیات اخذ شــود. ناصر یارمحمدیان، 
استاد دانشگاه و کارشناس اقتصادی در 
خصوص وضعیت فعلی اقتصادی کشور، 
تصریح کرد: مشکل اقتصاد کشور به نحوه 
اداره عمومی کشور برمی گردد. متأسفانه 
دولت ها انگیزه گرفتن تصمیمات سخت 

را ندارند. نمونه آن نیز در لایحه بودجه 
۹۹ مشهود است. وی گفت: انتظار این بود 
در این شرایط سخت کشور تصمیمات 
جدی در خصوص بودجه گرفته شــود. 
خصوصاً اینکه بخشی از بار فشار اقتصادی 
از طریق افزایش نرخ ســوخت به مردم 
تحمیل شده اســت؛ بنابراین دولت نیز 
باید در این زمینه متحمل فشــارهایی 
شــود. یارمحمدیان، با اشاره به موضوع 
مالیات ها در لایحــه بودجه ۹۹، تصریح 
کرد: در این لایحه مالیات های جدیدی 
تعریف نشده اســت. نباید به مالیات به 
عنوان تنها یک روش درآمد نگاه کرد بلکه 
باید آن را یک ابزار تنظیمی در نظر گرفت. 
مالیات بر عایدی سرمایه در همین زمینه 
است. این کارشناس اقتصادی ادامه داد: 
مالیات عایدی بر ســرمایه از سوداگران 
دریافت می شــود و قرار نیست از مردم 
عادی این مالیات گرفته شود. این مالیات 
یکی از ابزارهای مقابله با ســفته بازی و 
سوق دادن نقدینگی به عرصه های مولد 
اســت. یارمحمدیان تاکید کرد: لایحه 

بودجه ۹۹ در حوزه شفافیت نقاط قوتی 
دارد که می توان به دقیق تر شدن بودجه 

برخی جداول بودجه اشاره کرد؛ اما روند 
سال های گذشــته در بودجه سال ۹۹ 
ادامه پیدا کرده اســت و به نظر می رسد 
عزمی برای تغییر ساختاری بودجه وجود 
ندارد. وی ادامــه داد: در مالیات ها باید 
تغیراتی اساسی صورت می گرفت که در 
لایحه بودجه ۹۹ مشاهده نمی شود. به 

عنوان مثال مالیات گرفتن از مؤسسات 
کنکور که خود گردش مالی برابر وزارت 
آموزش و پرورش دارند، یکی از تغییرات 

می توانست باشد که اعمال نشده است.
 بســیاری از مؤسســات 
کنکــوری رویکــرد غیر 

فرهنگی دارند
حجت الاســلام علــی ذوعلــم، رئیس 
سازمان پژوهش و برنامه ریزی آموزشی 
درخصوص ایــن معافیت مالیاتی گفت: 
عدالت اقتضا می کند کــه هر فردی در 
جامعه هــر کاری که انجــام می دهد و 
درآمدزاســت، برابر با میزان درآمدش 
مالیات بدهد و اگر تبعیضی قائل شویم، 
تبعیضی نارواست. در مجموعه فرهنگی 
که در حد ضعیفی از وضعیت اقتصادی 
هســتند یا حتی برای یک تولید کننده 
تازه کار می شود معافیت لحاظ کرد و لازم 
است. وی ادامه داد: به اعتقاد بنده هیچ 
فرقی میان فعالیت فرهنگی، کشاورزی، 
اقتصادی و... نیســت و نبایــد در بحث 
مالیات تبعیض قائل شد؛ بلکه به نسبت 

درآمد باید در هزینه ها مشارکت داشته 
باشند. وی با تاکید بر این نکته که برخی 
از انتشــاراتی های حوزه کمک درسی و 
کنکوری فعالیــت فرهنگی نمی کنند، 
بیان کرد: بخش مهمی از مســئله ما با 
بسیاری از این مؤسسات کنکوری رویکرد 
غیرآموزشی اســت که دارند. بحث ما با 
آن ها اقتصادی نیست، بلکه تربیتی است. 
آن ها باید در راستای اسناد تحولی حرکت 
کنند اما بسیاری مواقع خلاف آن جهت 
حرکت می کنند. ما به عنوان ســازمان 
پژوهش با بحث مالیاتی کاری نداریم اما 
به عنوان یک فرد معمولی معتقد هستم 
باید به درآمد برای اخذ مالیات نگاه کرد 

نه به جنس فعالیت.
مجلس از بعد نظارتی خود   

استفاده خواهد کرد
اسداله عباسی، درباره معافیت مؤسسات 
آموزشــی و کنکــور از پرداخت مالیات 
براساس اظهارات رئیس سازمان برنامه 
و بودجه و اســتناد به ماده ۱۳۹ قانون 
مالیات های مســتقیم گفــت: دولت به 
هیچ عنوان نمی تواند به صورت مستقل 
درخصــوص معافیت هــای مالیاتــی 
تصمیم گیری کند و قطعاً درباره معافیت 
مؤسســات کنکوری که گــردش مالی 
بالایی دارند، مجلس از بعد نظارتی خود 

استفاده خواهد کرد.
 نماینده مردم رودسر در مجلس شورای 
اسلامی، در ادامه دست به یک مقایسه 
جالب زده و گفته است: در شرایطی که 
معلمان بازنشســته حقوق دو میلیون 
تومانی دریافــت می کننــد، عدم اخذ 
مالیــات از مؤسســات کنکــوری که 
درآمد ده هزار میلیــاردی دارند، هیچ 
توجیهی ندارد. عضو کمیسیون آموزش 
و تحقیقات مجلــس افــزود: دریافت 
نکردن مالیات از مؤسسات کنکوری به 
هیچ عنوان مصوبه مجلس نیست و اگر 
نیاز باشــد مجلس در این زمینه طرح 
استفساریه تهیه خواهد کرد که جلوی 
این روند گرفته شــود. حال باید ببینیم 
این قضیه پرحاشــیه ســرانجام به کجا 

خواهد رسید.

وزیر بهداشت:

 بیماری آنفلوآنزا 
در کشور مهار شد

 ایرنا: وزیر بهداشــت، درمان و آموزش پزشکی 
گفت: ویروس آنفلوآنزا با اقدامات و آموزش های 
داده شده و باهمکاری مردم در مناطق مختلف 
کشور مهار شد. ســعید نمکی، با اشاره به جذب 
۱۰هزار نیرو در وزارت بهداشــت تصریح کرد: 
مراحل جذب نیروها آغازشده و تا یک ماه آینده 
انجام می شــود. وی گفت: با توجــه به ضرورت 
خودمراقبتی از ســوی مردم، طــرح »هر خانه 
یک پایگاه ســلامت« اجرا خواهد شد. نمکی، با 
اشــاره به اینکه یک هزار طرح درمانی تا پایان 
امسال در مناطق مختلف کشور افتتاح می شود، 
اظهار داشت: تا هفته سلامت در اردیبهشت ماه 
به صــورت میانگین هر هفتــه ۵۰ طرح به رغم 
مشــکلات مالی به بهره برداری می رســد. وی 
تصریح کرد: تأمین کمبودهای بهداشتی و درمانی 
شهرســتان میامی مانند، نبود ســونوگرافی و 
تصویربرداری دندان بعد از بازدید امروز در دستور 

کار قرار گرفته و به آن ها رسیدگی می شود.

 معاون سیاسی، امنیتی و اجتماعی
 استاندار خبرداد:

 ورود داروهای آنفلوآنزا 
به گلستان

معاون سیاســی، امنیتی و اجتماعی اســتاندار 
با اشــاره به نیاز مراکز درمانی استان به داروی 
آنفلوانزا گفت: حجم قابل توجهی از این داروها 
وارد استان شد و بخشی از نگرانی های ما در این 
زمینه برطرف شده اســت. عبدالرضا چراغعلی 
افزود: تعداد بیماران بستری شــده در استان به 
بیش از یک هزار نفر رسیده است اما با توجه به 
هزینه بالای آزمایش ها و لزوم ارسال نمونه ها به 
تهران ارائه آمار دقیق مبتلایان دشوار است. وی 
با اشاره به تصمیم کارگروه سلامت درخصوص 
تعطیلی مدارس اســتان گفت: در اکثر قریب به 
اتفاق مدارس بیش از ۱۰درصــد دانش آموزان 
غایب بودند، از این رو و با توجه به احتمال کاهش 
دما این تصمیم به صورت قانونی گرفته شد و هیچ 
نهادی حق ندارد اعلام نظر دیگری داشته باشد. 
وی گفت: با روسای دانشــگاه ها تلفنی صحبت 
کردم و قرار اســت با نظر رئیس دانشــگاه و در 
صورت نیاز دستور تعطیلی کلاس ها داده شود. 
معاون سیاسی، امنیتی و اجتماعی استاندار گفت: 
انتظار داریم رسانه ها و افکار عمومی از تصمیمات 
اجتماعی مدیریت اســتان حمایت کنند تا این 

مشکل نیز هر چه سریع تر حل شود.

رئیس مرکز فرماندهی پلیس پیشگیری 
تهران خبر داد:

 مرگ تلخ ۳کارگر
 میان شعله های آتش

تسنیم: رئیس مرکز فرماندهی و کنترل پلیس 
پیشگیری تهران از آتش ســوزی در یک کارگاه 
جمع آوری ضایعات در جنــوب تهران خبر داد 
و گفت: این حادثه سه کشــته و چهار مجروح 
برجای گذاشت. ســرهنگ سعیدآقایاری اظهار 
کرد: حدود ساعت 2۰:۳۰ شب ۱8 آذر یک مورد 
حریق در یــک کارگاه جمــع آوری ضایعات در 
محله مجیدآباد از توابع منطقه کهریزک به مرکز 
فوریت های پلیسی ۱۱۰ اعلام شد که به سرعت 
اکیپی از مأموران انتظامی به محل حادثه اعزام 
شــدند. وی تصریح کرد: بررسی اولیه نشان داد 
محل استراحت کارگران در کارگاه مذکور طمعه 
حریق شده و تعدادی کارگر در میان شعله های 
آتش محبوس شده اند. این مقام انتظامی با اشاره 
به تلاش عوامل امدادی و انتظامی برای اطفای 
حریق و نجات کارگران، گفت: متأسفانه در این 
حادثه ســه کارگر جوان بر اثر شدت سوختگی 
جان باخته و چهار کارگــر جوان دیگر نیز دچار 
سوختگی درجه یک تا سه شده که به سرعت به 
مراکز درمانی انتقال یافتند. آقایاری، از بازداشت 
صاحب این کارگاه به دســتور مقام قضایی خبر 
داد و متذکر شد: علت وقوع حادثه مرگبار توسط 

کارشناسان آتش نشانی در دست بررسی است.

 رئیس شورای اسلامی شهر تهران 
تأکید کرد:

لزوم تصمیم گیری برای 
پروژه های بلاتکلیف تهران

ایرنا: رئیس شــورای اسلامی شــهر تهران بر 
لــزوم تصمیم گیــری و حصول نتیجــه برای 
 پروژه های بلاتکلیف در شهر تهران تاکید کرد. 
هاشــمی افزود: می توانیم در قالــب پروژه های 
مشــارکتی کارهــای بزرگی انجــام دهیم که 
پروژه های امروز از نمونه های این اقدامات است. 
وی گفت: در اواخر پاییز ۹8 هستیم و 6۰ درصد 
مدیریت شورا در دوره پنجم به اتمام رسیده، لذا 
باید از مدت باقی مانده کمال اســتفاده را داشته 
باشــیم و با توجه به اینکه با شــهردار تهران و 
معاونانش به برنامه ای تحقق پذیر رسیدیم، باید 
بر اســاس این برنامه و به صورت اولویت محور 

اجرای آن را نیز محقق کنیم.

کوتاه از جامعه 
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 دهک به دهک تهران را  
ترک می کنیم

شهرام جباری زادگان
کارشناس برنامه ریزی شهری

تکانه های شــدید اقتصادی طی یکی دو سال 
اخیر، بافــت اجتماعی و ســاخت جمعیتی را 
در اقصی نقاط کشــور دســتخوش تغییراتی 
کرده اســت و شــاید این تحولات در تهران و 
حاشیه های آن، بیشــتر از سایر نقاط کشور به 
چشم بیاید. واقعیت این است که با افزایش تورم 
و رشد شکاف طبقاتی، خانواده های متوسط به 
خیل خانوارهای فقیر با درآمدی زیر خط فقر 
پیوسته اند و شوک عظیم اقتصادی اخیر ناشی 
از سه برابر شدن قیمت بنزین به جای کاهش 
ضریب جینی و کم کــردن فاصله طبقاتی که 
ظاهراً هدف از اجرای این طرح اعلام شده، عملًا 
به چرخه فقرزایی و تبدیل آدم های متوسط به 
فقیر شتاب بخشیده است. فرآیندی که در آن، 
فقرا فقیرتر و ثروتمندان ثروتمندتر می شوند. 
استطاعت اقتصادی خانواده ها هر سال تحلیل 
می رود و به مصداق ضرب المثل هر سال دریغ 
از پارســال، سال به ســال توانایی شان را برای 
اجاره خانــه ای معمولی در محله ای متوســط 
و ادامه زندگی در تهران از دســت می دهند و 
چاره ای ندارند جز آنکه هر ســال از مرکز شهر 
بیشــتر فاصله بگیرند و بالطبــع، بخش قابل 
ملاحظه ای از عمر افراد شــاغل، یعنی هر روز 
حدود ســه تا پنج ساعت، در مســیر طولانی 
رفت و برگشــت بین منزل )خوابگاه( تا محل 
کار می گذرد. اگر نگاهی گذرا به آنچه طی یکی 
دو سال اخیر بر اقتصاد کشــور گذشته است، 
بیندازیم و در آثار و نتایج آن اندکی درنگ کنیم، 
درمی یابیم که امــواج تلاطمات اقتصادی، هر 
بار طیفی از طبقه متوســط را به حاشیه شهر 
پرتاب کرده و سیر تحولات اقتصادی و تغییرات 
اجتماعی، چنان ســریع بوده که بســیاری از 
مبادلات اقتصــادی و تعامــلات اجتماعی را 
دچار تغییر و تحول کرده است؛ به گونه ای که 
دهک های پایین جامعه، عطای پایتخت نشینی 
را به لقای آن بخشــیده اند و اخیراً، دهک های 
متوســط نیز چاره ای جز ترک تهــران ندارند 
و جمعیت تهــران، دهک به دهک به پشــت 
دروازه های این شهر درندشت کوچ می کنند. 
توســعه حاشیه نشــینی و ایجاد شهرک های 
خوابگاهی به منظوراســکان نیروی کار شاغل 
در پایتخــت، باعث افزایش انواع آســیب ها و 
خشــونت های اجتماعی می شــود که هزینه 
آن را فرودســتان و رانده شــدگان به حاشیه 
شهرمی پردازند. اما شعله های این آتش به زودی 
دامان فرادســتان را خواهد گرفت؛ زیرا سقوط 
طبقه متوسط به حاشیه و نزدیکی فضایی آنان 
با فرودستان، موجب افزایش آگاهی به حاشیه 
رانده شدگان از شکاف های طبقاتی و افزایش 
نارضایتی در بین آنان می شــود که خود را در 
اعتراضات فرودستان شهری نشان خواهد داد. 
امروز جابه جایی فرودســتان و طبقه متوسط 
برای رهایی از هزینه های ســنگین زندگی در 
تهران، علاوه بر دوقطبی »شــمال – جنوب«، 
گسل بزرگ تر و گسست شــدیدتر اقتصادی 
و اجتماعی را تحت عنــوان دوقطبی »مرکز – 
پیرامون«، پدید آورده است که شکاف طبقاتی 
پایتخت را آشــکارتر و عمیق تر ساخته و آثار و 
عوارض نامطلوبی، نه تنهــا بر تهران که در کل 

کشور بر جای گذاشته و خواهد گذاشت.

یادداشت

 شهرهای ساحلی شمال 
در معرض خطر هستند

 احتمال وقوع سونامی 
در دریای خزر

 ایسنا: رئیس سازمان زمین شناسی، گفت: فعالیت 
گسل های شناخته شده در شمال کشور می تواند 
به وقوع سونامی یا امواجی منجر شود که خسارات 
سنگینی را به شهرهای ما در کنار دریا وارد کند. 
علیرضا شــهیدی، در بیست وچهارمین نشست 
کمیته هماهنگی آب وهواشناسی دریای خزر که در 
محل سازمان هواشناسی کشور برگزار شد، درباره 
احتمال وقوع سونامی در دریای خزر گفت: با توجه 
به موقعیت زمین شناختی ایران ما روی یک منطقه 
پرخطر قرار داریم. از نظر مخاطرات در جهان مقام 
سوم را داریم و از ۴۳ مخاطره کشف شده در دنیا 
با ۳۴ مورد در ایران دســت و پنجه نرم می کنیم. 
وی افزود: بررسی داده ها نشــان می دهد که هر 
چه جلوتر می آییم، به رغم اینکه تعداد مخاطرات 
گزارش شده بیشتر شده و تعداد نفرات در معرض 
خطر افزایش یافته است، اما تعداد تلفات کاهش 
داشته، یعنی باید به سمت ایمن سازی رفته باشیم. 

محیط زیست

راننده ها ریسک نکنند، تمام دوربین های جاده ای روشن هستندافزایش ۴ برابری کودک همسری به دنبال افزایش وام ازدواج
ایسنا: معاون امور جوانان وزارت ورزش و جوانان نسبت به افزایش ۴ برابری کودک همسری در برخی نقاط کشور به دنبال افزایش وام 
ازدواج هشدار داد و پیشنهاد کرد در صورت افزایش رقم این وام، »قیود سنی« و »تسهیل در نحوه بازپرداخت« آن برای جوانان لحاظ 
شود. محمدمهدی تندگویان، با بیان اینکه پیشنهاد دولت برای تسهیلات ازدواج در لایحه بودجه سال آینده برای هر نفر ۳۰ میلیون 
تومان و بدون تغییر نسبت به سال گذشته بوده است، گفت: البته طی دو سال گذشته رقم وام ازدواج در مجلس بعد از مطرح شدن رقم 
پیشنهادی لایحه بوجه افزایش یافت. وی با بیان اینکه با افزایش وام ازدواج با شرایط بازپرداخت کنونی آن موافق نیستم، اظهار کرد: 
به نظر می رسد با شرایط کنونی افزایش رقم وام ازدواج کمکی به افزایش میزان ازدواج در کشور نمی کند، بلکه ممکن است زمینه ساز 

مشکلات و آسیب های دیگری نیز شود.

شهر خبر: رئیس پلیس راه راهور ناجا گفت: تمام دوربین های جاده ای روشن هستند و تمام نقاط جاده حتی بین خطوط را تحت پوشش 
دارند؛ بنابراین رانندگان ریسک نکنند و با سرعت بالا از جلوی دوربین ها رد نشوند. سردار تیمور حسینی اظهار کرد: دوربین هایی که 
در جاده ها هستند عمدتاً سرعت متوسط را می گیرند، یعنی اینکه برخی به دوربین که می رسند سرعت شان را پایین می آورند و بعد از 
آن مجدد با سرعت بالا رانندگی می کنند، کاری بی فایده است. وی افزود: خاصیت دوربین این است که هر از چند گاهی نیاز به کالیبره 
شدن دارد و این کار به صورت مدام و مستمر انجام می شود. توصیه می کنم هیچ کسی به عنوان اینکه این دوربین فعال نیست ریسک 
نکند و از جلوی دوربین ها با سرعت رد نشود، چون همه دوربین های ما فعال هستند. رئیس پلیس راه راهور ناجا در پاسخ به پرسشی 
مبنی بر اینکه چند دوربین در محورهای مواصلاتی داریم، گفت: تا به امروز بالغ بر دو هزار دوربین در محورهای مواصلاتی کشور داریم.

سلامتخبر ویژه

ایســنا: معاون زنان و خانواده رئیس جمهور گفت: 
سند ارتقای وضعیت زنان و خانواده با توجه به وضعیت 
بومی استان متفاوت از دیگر استان ها تدوین می شود. 
معصومه ابتکار، در نشست شورای برنامه ریزی استان 
خوزستان اظهار کرد: اگر موضوع زنان یا خانواده را به 
عنوان وظیفه و تکلیف در ســطح برنامه ریزی امروز 
تعیین کنیم، به دلیل اهمیــت این موضوع در چند 
زاویه اســت که مهم ترین آن عدالت و ارتقای سطح 
شاخص ها ویژگی های آرمانی است. وی افزود: در روند 
و فرایندهای رخ داده در کشور ضمن اینکه تعهدات 
خوبی در عرصه زنان داشتیم، ولی باز هم در بسیاری 
از زمینه ها عقب ماندگی داریم کــه آثار و برآیند آن 
برای جامعه است و لطمه های بســیاری بر ساختار 
سیاســی و فرهنگی و اجتماعی وارد می کند. وی با 
بیان اینکه متنی برای نگاه کلان که از ابتدای انقلاب 
که بحث عدالت مطرح بوده و در اســناد بالادستی 
همواره به آن اشاره شده که برنامه دولت دوازدهم بر 
این محور قرار گرفت، تصریح کرد: در راستای اجرای 
عدالت در سطح ملی منطقه ای و استانی، برنامه های 
مختلفی تدوین و برگزار شده است. وی افزود: اطلس 
وضعیت زنان در اســتان های مختلف تدوین شده و 
مبنای آماری آن، آمار سرشــماری در سال ۹۵ بوده 
که اطلاعاتی از وضعیت زنان در استان های مختلف 
کشور به ما ارائه می کند. ابتکار، با بیان اینکه در این 
اطلس فاصله ها با شــرایط مطلوب نیز رصد شــده 

است، گفت: شاخص های عدالت جنسیتی در هفت 
محور حوزه آموزش، بهداشــت، ورزش مشــارکت 
اجتماعی، اقتصادی و سیاسی، امنیت و حقوق تعریف 
شده که ۱۷6 زیر شــاخص دارد این شاخص ها بین 
دستگاه های اجرایی مختلف تقسیم بندی شده اند. 
وی بیان کرد: برای تدوین سند ارتقای وضعیت زنان و 
خانواده با ۳۱ استان قرارداد منعقد کردیم تا براساس 
اطلس های تدوین شــده اقدام کنند. معاون زنان و 
خانواده رئیس جمهور بیان کرد: در موضوع خانواده، 
بهداشت و سلامت توجه خاصی به بانوان داریم و در 
حوزه اشــتغال زایی نیز زنان سرپرست خانوار جزو 
اولویت های مهم قرار دارند و زنان سرپرســت خانوار 
نیازمند حمایت و توان افزایی هستند. وی بیان کرد: 
سند ارتقای وضعیت زنان و خانواده با توجه به وضعیت 
بومی اســتان متفاوت از دیگر استان ها تدوین شده 
است. ابتکار در ادامه گفت: برای اولین بار با یک برنامه 
مشخص مبتنی بر داده ها، اطلاعات دقیق و خاص هر 
استان و پیش بینی نتیجه برای هر شاخص در سند 
ارتقای وضعیت زنان و خانواده حرکت می کنیم. وی 
گفت: با توجه به اینکه در کشــور ما تأکید بر موازین 
اسلامی و اصول شــرع داریم فضاهای ورزشی برای 
زنان همپای مــردان در شــهرها و مناطق مختلف 
فراهم شود و فضاهای ورزشــی از نظر تعداد یا زمان 
 استفاده باید به صورت برابر در اختیار زنان و مردان

 قرار بگیرد. 

پارســیک: رئیس ســازمان تدارکات پزشکی 
جمعیت هلال احمر با اشــاره به مشــکلاتی که 
تحریم ها بر سر راه واردات دارو از سوی هلال احمر 
ایجاد کرده اســت، گفت: اگر کانال مشخصی را 
برای نقل و انتقالات مالی دارو و تجهیزات پزشکی 
 فراهم کنند، طبیعتاً منجر بــه رفاه حال بیماران 

می شود. 
دکتر حســن صفاریه، با اشــاره بــه فعالیت های 
سازمان تدارکات پزشــکی جمعیت هلال احمر 
در حوزه تجهیزات پزشکی و دارو، گفت: در حوزه 
تجهیزات پزشکی استراتژیک ترین کالای مان فیلتر 
صافی همودیالیز است که چند روز گذشته و بعد از 
مدتی توقف، مجدداً خط تولیدش راه اندازی شد. 
از طرفی پرتعدادترین محصــول تولیدی مان هم 
سرنگ است که هر دو این محصولات را می توانیم 
بیش از میزان تولید فعلی مان تولید و عرضه کنیم. 
وی با بیان اینکه برای تولید سرنگ براساس یک 
برنامه کشوری ســهمیه تولید مشــخصی به ما 
اعلام شــده و میزان تولید فیلترهای همودیالیز 
را بازار مصرف تعیین می کند، افزود: درعین حال 
کاملًا هماهنگ با سیاســت های ســازمان غذا و 
دارو فعالیت هایمان را انجــام می دهیم. به نحوی 
که سیاســت گذار ســازمان غــذا و دارو اســت. 
درحال حاضر حدود ۵۰درصد از سهم فیلترهای 
همودیالیز در بازار را ســازمان تدارکات جمعیت 

هلال احمر تأمیــن می کند. همچنین ســالانه 
2.۵میلیون فیلتر صافی همودیالیز را با تکنولوژی 
آلمــان تولیــد می کنیــم. صفاریه، با اشــاره به 
تحریم های آمریکا علیه کشــورمان و مشکلاتی 
که در حوزه واردات دارو و تجهیزات پزشکی برای 
جمعیت هلال احمــر ایجاد کرده اســت، افزود: 
درحال حاضر یکی از مهم ترین چالش های ما نقل 
و انتقال پول به تأمین کننده و تولیدکننده خارجی 
اســت. وی تاکید کرد: طبیعتــاً تحریم ها بر روی 
ارائه خدمات و واردات دارو و تجهیزات پزشکی ما 
تأثیر گذاشته است. اگر بتوان برای سوئیف یا نقل 
و انتقال پول فکری کرد و کانال مشخصی را برای 
دارو و تجهیزات پزشکی فراهم کنند، طبیعتاً منجر 

به رفاه حال بیماران می شود.

معاون زنان و خانواده رئیس جمهور خبر داد:
ارتقای وضعیت زنان در ۳۱ استان

رئیس سازمان تدارکات پزشکی جمعیت هلال احمر:
تولید سالانه 2/5 میلیون فیلتر صافی دیالیز در کشور

عکس خبر 

یکی از دارایی های  دلچسب این سرزمین، »کویر« است که  همیشه در گوشه ای 
از ذهن ایرانی ها جا خوش کرده است. چند صباحی است این داشته ناب، مطلوب 
گردشگران شده و از آن پس سکوت در تنهایی کویرهای ایران شکست. ابتدا پای 
گروه های نجوم و ستاره شناسان به کویر باز شد، کمی بعد از ورود اتومبیل های 
عظیم الجثه به کویر خبرهایی به گوش رسید و کم کم تب سافاری و سپس هم 
آفرودسواری در کویر داغ شد. کویر مرنجاب به فاصله 6۰ کیلومتری کاشان در 
بخش شمالی شهرستان آران و بیدگل قرار گرفته است. گفته می شود نام این کویر 
 را شاه عباس صفوی انتخاب کرده است. 
عکس: پوریا پاکیزه/ خبرگزاری ایسنا

رد آفرود بر تن »مرنجاب«

ما به عنوان سازمان پژوهش 
با بحث مالیاتی کاری نداریم 
اما به عنوان یک فرد معمولی 
معتقد هستم باید به درآمد 
برای اخذ مالیات نگاه کرد 

نه به جنس فعالیت 

فاطمه احمدی/ گروه ایران
ahmadinazanin1363@yahoo.com


